

*Elke Groß*  
*Bonn Square Dance Group*

## **How Square Dance came to Bonn 50 years ago!**

In 1974, the Company Sports Group "Square Dance" was created at the Federal Ministry of Defence (BMVg) and, therefore, is celebrating its 50th anniversary. The idea for this came from Hans-Georg Haaser and his wife Fini.

Hans-Georg was introduced to, and fell in love with, square dance in the USA. He was stationed in El Paso, Texas, as a soldier and came into contact with square dance. His enthusiasm for this dance sport was so great that he soon began calling.

After returning to Germany, the couple Haaser realized that there was no possibility to square dance in Bonn and its surrounding area and that it was difficult to reach the American clubs. So, already in 1973, they started a square dance group in Meckenheim-Merl with friends and the children of neighbors and started a class. This group was the foundation of the Dance Sports Group in the BMVg, which started in 1974. Ten members of this Company Sports Group then created the BONN SQUARE DANCE GROUP in 1975 but stayed within the Company Sports Group of the BMVg. This remains until today. In that same year it was decided to join the EAASDC. The group took a rapid upswing. Three years later it had already 70 members. Today we have almost 100 members.

## **Wie der Square Dance vor 50 Jahren nach Bonn kam**

1974 wurde in Bonn die Betriebssportgruppe „Square Dance“ im Bundesministerium der Verteidigung (BMVg) ins Leben gerufen und feiert somit 2024 ihren 50. Geburtstag. Die Idee hierfür kam von Hans-Georg Haaser und seiner Frau Fini.

Hans-Georg lernte den Square Dance in den USA kennen und lieben. Er war als Soldat in El Paso, Texas, stationiert und kam hier erstmals mit Square Dance in Berührung. Seine Begeisterung für diesen Tanzsport war so groß, dass er bald schon zu callen begann.

Nach der Rückkehr nach Deutschland musste das Ehepaar Haaser feststellen, dass es in Bonn und der näheren Umgebung keine Möglichkeit für Square Dance gab und die amerikanischen Clubs nur schwer zu erreichen waren. So gründeten sie bereits 1973 in Meckenheim-Merl eine Square Dance-Gruppe mit Freunden und Nachbarskindern und starteten mit einer Class. Diese Gruppe bildete die Grundlage für die 1974 gegründete Tanzsportgruppe im BMVg. 10 Mitglieder dieser Betriebssportgruppe gründeten dann 1975 die BONN SQUARE DANCE GROUP, blieben aber auch weiterhin in der Betriebssportgemeinschaft des BMVg. Dies ist bis heute so geblieben. Im gleichen Jahr wurde der Beitritt zur EAASDC beschlossen und vollzogen. In der Folgezeit nahm die Gruppe einen rasanten Aufschwung. Nach drei Jahren hatte sie bereits 70 Mitglieder. Heute haben wir knapp 100 Mitglieder.

In 1979 Fini Haaser started training in Round Dance and offered a second section.

In 2002 Claudia Wagner opened the Clogging Group.

All three sections are still in existence today. The BONN SQUARE DANCE GROUP has survived Covid-19 and was able to win new members in all three sections who graduated in 2023. A further large square dance class is now learning the Basic figures with great pleasure and is already looking forward to their graduation in early summer. A new round dance class is going to start in January 2024.

Is that not a reason to celebrate?

The BONN SQUARE DANCE GROUP invites all dancers to an Anniversary Special on 25 May 2024, in the Toni-Mai-Halle in Bonn-Duisdorf in order to celebrate together. The guest caller will be Søren Lindergaard from Denmark and also the club leaders of all sections.

We look forward to your visit and hope to have a full house. The Bonn Square Dance Group wants to make this an unforgettable day with you. As space is limited, we kindly ask you to register in good time via our homepage for better planning:

**[www.bonn-square-dance.de](http://www.bonn-square-dance.de)**

There are already many reservations which we are happy about. We will, therefore, publicize on our homepage from 20 May 2024 on if a box office can be set up.

*Translated by Annemarie Cohen*

1979 begann Fini Haaser mit der Round Dance Ausbildung und bescherte dem Club eine zweite Sparte.

2002 eröffnete Claudia Wagner die Clogging-Gruppe.

Alle drei Sparten bestehen noch heute. Die BONN SQUARE DANCE GROUP hat Corona überlebt und konnte in allen drei Sparten neue Interessenten gewinnen und 2023 graduieren. Eine weitere große Square Dance Class lernt gerade mit viel Spaß die Basic-Figuren und freut sich schon auf die Graduierung im Frühsommer. Eine neue Round Dance Class soll im Januar 2024 starten.

Ist dies nicht ein Grund zu feiern?

Die BONN SQUARE DANCE GROUP lädt alle Tänzer und Tänzerinnen zu einem Jubiläumsspecial am 25. Mai 2024 in die Toni-Mai-Halle nach Bonn-Duisdorf ein, um gemeinsam zu feiern. Als Gastcaller wird Søren Lindergaard aus Dänemark das Jubiläum neben den Clubleadern aller Sparten gestalten.

Wir freuen uns auf euren Besuch und hoffen auf ein volles Haus. Die BONN SQUARE DANCE GROUP möchte mit euch diesen Tag unvergesslich machen. Da der Platz beschränkt ist, bitten wir zur besseren Planung um rechtzeitige Anmeldung über unsere Homepage:

**[www.bonn-square-dance.de](http://www.bonn-square-dance.de)**

Viele Anmeldungen liegen schon vor, worüber wir uns sehr freuen.

Wir veröffentlichen daher auf unserer Homepage ab 20. Mai 2024, ob noch eine Tageskasse eingerichtet werden kann.